
Zápis 
z 1. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 18.03.2021 od 16:00 hod. v budově Regiocentra Nový Pivovar, Hradec 
Králové, zasedací místnost N2.906 – sál Jana Letzela (zastupitelstva) a současně 
prostřednictvím videokonferenční místnosti. 

 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 

 
 
Omluveni:  Mgr. Martin Červíček, Ing. Richard Nádvorník, Mgr. Michal Vejprava 
 
 
Nepřítomni:   dle prezenční listiny 

 
 
Přizváni a hosté:  Mgr. Martin Červíček, hejtman Královéhradeckého kraje 

Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje 
Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a 
dotací 
Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 
RNDr. Zita Kučerová, Ph.D., ředitelka CIRI 
Ing. Jana Jiráňová, vedoucí oddělení průmyslových zón v KHK, CIRI 

 

Program: 
 
1) Úvod – jednací řád výboru, představení členů výboru, usnášeníschopnost, schválení 

programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení ověřovatele zápisu. 
2) Volba místopředsedy výboru. 
3) Termíny zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti pro rok 2021. 
4) Informace o hospodářsky a sociálně ohrožených území Královéhradeckého kraje – 

RNDr. Zita Kučerová Ph.D. 
5) Strategické průmyslové zóny v regionu (Kvasiny, Vrchlabí) – Ing. Jana Jiráňová. 
6) Různé. 
7) Závěr. 
 
 
K bodu 1. 
Úvod – jednací řád výboru, představení členů výboru, usnášeníschopnost, schválení 
programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení ověřovatele zápisu. 
 
Jednání zahájil a řídil předseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 
 
Pan předseda přivítal přizvané osoby, hosty a členy výboru, omluvil nepřítomnost pana 

hejtmana Mgr. Martina Červíčka a vyslovil možnost jeho účasti na dalších jednáních Výboru. 

Přivítal pana radního Adama Valentu a představil přizvané hosty.  

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. předal slovo panu radnímu Adamovi Valentovi, který pronesl pár 

slov k budoucí činnosti Výboru a rovněž přivítal přítomné.  



PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. požádal přítomné členy Výboru o krátké představení se. 

Následně byli členové Výboru upozorněni na prostudování jednacího řádu, který obdrželi 

spolu s pozvánkou a programem jednání. Jelikož byla přítomna nadpoloviční většina členů 

Výboru (10 přítomných a 2 on-line členů), byl Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní 

příležitosti shledán usnášeníschopný. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. vyzval členy výboru, zda nemají návrh na doplnění programu. 

Bez připomínek. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. vyzval ke schválení pro všechna zasedání výboru stálého hosta: 

Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje, 

a přítomnost hostů: 

Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a 
dotací, 
Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje, 
RNDr. Zita Kučerová, Ph.D., ředitelka CIRI, 
Ing. Jana Jiráňová, vedoucí oddělení průmyslových zón v KHK, CIRI. 

 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. požádal o spolupráci při ověřování zápisu. Na pozici ověřovatele 
zápisu se přihlásil Mgr. Martin Hanousek. 
 
USNESENÍ VHRPP/1/1/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
 
I. schvaluje 
1. program 1. jednání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti, 
2. přítomnost hostů, 
3. stálého hosta – člen Rady Královéhradeckého kraje Adam Valenta, 
4. ověřovatele zápisu – Mgr. Martin Hanousek. 
 
Hlasování: 
Pro: 12 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 
Poznámka: 10 přítomných členů výboru, 2 členové výboru přítomni on-line. 
 
 
 
K bodu 2. 
Volba místopředsedy výboru. 
 
Na funkci místopředsedy výboru byl navržen člen výboru Ing. Ivo Muthsam, který s touto 
nominací souhlasil. 
Hlasováním všech přítomných členů Výboru byl zvolen místopředseda pro Výbor 
pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti. 
 
USNESENÍ VHRPP/1/2/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
 
I. schvaluje 
člena Výboru pro hospodářský rozvoj pana Ing. Iva Muthsama na funkci místopředsedy 
výboru. 
 



Hlasování: 
Pro: 12 Proti:  0 Zdržel se:  1  

 
Poznámka: 10 přítomných členů výboru, 3 členové výboru přítomni on-line. 
 
 
K bodu 3. 
Termíny zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti (VHRPP) 

v roce 2021 – vazba na zasedání RK a ZK. 

Pravidelná jednání VHRPP – čtvrtek od 16:00 

 Termín zasedání výboru Termín zasedání zastupitelstva 

2. 08.04.2021 03.05., 21.06.2021 

3. 20.05.2021 21.06.2021 

4. 17.06.2021 13.09.2021 

5. 26.08.2021 13.09.2021 

6. 07.10.2021 01.11.2021 

7. 11.11.2021 06.12.2021 

8. 02.12.2021 06.12.2021 

 

USNESENÍ VHRPP/1/3/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
 
I. projednal 
návrhy termínů zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti na rok 2021, 
 
II. schvaluje 
termíny zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti na rok 2021. 
 
Hlasování 
Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
K bodu 4. 
Informace o hospodářsky a sociálně ohrožených území Královéhradeckého kraje – 
RNDr. Zita Kučerová Ph.D. 
 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. uvedl téma problematiky hospodářského rozvoje a ohrožených území 
KHK. Prezentace, která následovala, byla pouze úvodem do problematiky. Výbor pro HRPP 
bude následně řešit tuto problematiku a budou řešeny postupně detailněji jednotlivé regiony 
např. Broumovsko, Královédvorsko, Kopidlensko, Novobydžovsko. Následně pan předseda 
představil a předal slovo paní ředitelce RNDr. Zitě Kučerové Ph.D. 
 
RNDr. Zita Kučerová, Ph.D., ředitelka CIRI, informovala o hospodářsky a sociálně ohrožených 
území KHK.   
 
Prezentace je přílohou zápisu. 



Diskuse: 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – jde o úvod do problematiky, v plánu pro další jednání jsou náměty 
jako např. Pakt zaměstnanosti nebo již konkrétní hospodářsky a sociálně ohrožené oblasti. 
Jiří Kos – Z jakého roku je studie? Z jakého roku plynou její závěry? 
RNDr. Zita Kučerová Ph.D. – Rok výstupu map 2019, data týkající se nezaměstnanosti 
z ledna 2021.  
Jiří Kos – Byly promítnuty změny v návaznosti na pandemickou situaci Covid-19?  
RNDr. Zita Kučerová Ph.D.  – Počítá se s výraznými změnami, situace bude odlišná, 
na stránkách MMR se již nyní nachází informace o stavu na úrovní ORP, co se děje v rámci 
Covid-19. Dopady COVID-19 na zaměstnanost a počet ES, odkaz: Mapy MMR (uur.cz) 
Mapové výstupy budou ve spolupráci s odborem regionálního rozvoje aktualizovány.  
Mgr. Martin Hanousek – Diskutovalo se nastavení správné úrovně, jak definovat slabé 
regiony. Následně se ukázala ,,shluková analýza“ jako asi nejvhodnější, protože nám ukázala 
právě oblasti Kopidlenska a Novobydžovska, které jinak z ostatních analýz vypadávaly. 
V návaznosti na tuto analýzu byly jinak nastaveny dotační tituly KHK? Případně byly výstupy 
promítnuty do podpory na úrovni kraje?  
Mgr. Ivana Kudrnáčová – má připravenou prezentaci na toto téma. Odbor regionálního 
rozvoje (RR) úzce spolupracuje s agenturou CIRI, kdy podklady z analýz od CIRI přecházejí 
na odboru RR do praxe. Příkladem může být např.: Program obnovy venkova, kdy jedno 
z hodnotících kritérií žadatele je, zda se jeho sídlo nachází v hospodářsky a sociálně ohrožené 
oblasti (výstup z analýzy). Druhým příkladem finanční podpory, který je vypisován na základě 
podpory podnikatelské sféry, může být dotační titul Kreativní vouchery, kdy malý nebo střední 
podnik může na základě smlouvy s kreativcem povzbudit své podnikání (pořídit si např. nový 
vizuál, nový obal). Dále v návaznosti na vnitřní analýzu s přihlédnutím k hospodářským a 
demografickým ukazatelům bylo vyčleněno 170 obcí, které jsou v rámci KHK považovány 
za slabší. V případě, že sídlo nebo provozovna žadatele o dotaci je na území hospodářsky 
slabého regionu, může žádat o dotaci až do výše 90% (ostatní do 80%). 
Dále je připravována nová Dotační strategie KHK 2021-2027, která naváže na Strategii rozvoje 
KHK 2021-2027 a také připravujeme upgrade dotačních titulů KHK, aby pomáhaly tam, kde je 
třeba, s maximálním přínosem v rámci KHK. Prezentace je přílohou zápisu. 
 
Poznámka: v 16:45 pan Josef Dlabola a pan Ing. Ivo Muthsam odešli z jednání. Aktuální 

počet přítomných členů 8, 3 členové výboru přítomni on-line. 

USNESENÍ VHRPP/1/4/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
 
I. projednal 
aktuální informace o hospodářsky a sociálně ohrožených územích KHK, 
 
II. bere na vědomí 
aktuální informace o hospodářsky a sociálně ohrožených územích KHK. 
 
Hlasování 
Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

K bodu 5. 
Strategické průmyslové zóny v regionu (Kvasiny, Vrchlabí) – Ing. Jana Jiráňová. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. uvedl téma strategické průmyslové zóny v regionu a předal slovo Ing. 

Janě Jiráňové.  

Ing. Jana Jiráňová, vedoucí oddělení průmyslových zón v KHK, CIRI, nejprve informovala 
o strategické průmyslové zóně Kvasiny a aktivitách v oblasti dopravy. Následně předala slovo 

https://egis.uur.cz/portal/apps/sites/#/mmr/


panu předsedovi, který informoval o oblasti zdravotnictví (rekonstrukci a přístavbě Nemocnice 
Rychnov nad Kněžnou), školství (modernizaci VOŠ a SPŠ Rychnov nad Kněžnou), a 
o projektech ve městě Rychnov nad Kněžnou, ve městě Solnice, v obci Kvasiny. Ing. Jana 
Jiráňová doplnila informace o připravované Zprávě o plnění 2020, připravovaném memorandu, 
II. části obchvatu Opočna. Navázala prezentací o průmyslové zóně Vrchlabí.  

 
Prezentace jsou přílohou zápisu. 
 
Diskuse: 
Mgr. Petr Poláček – osobně se o toto téma zajímá, zastupitel Dobrušky, oceňuje podporu 
Škoda Auto a.s., děkuje za informace. 
Ing. Jana Jiráňová – v případě potřeby doplňujících informací: kontakt jiranova@cirihk.cz, 
+420 725 431 213, +420 495 817 841. 
Mgr. Martin Hanousek – navázal s problematikou integrace cizinců, spolupráce s MV a Policií 
ČR, jedno z možných témat na dalším jednání výboru. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – obecná záležitost, problematika nejen oblasti Rychnovska, 
nedostatek kvalifikovaných pracovních pozic obecně. Jako příklad dobré praxe uvádí 
vybudování policejní služebny v Solnici. 
Jiří Kos – dotaz, zda se jednalo s automobilkou Škoda Auto a.s. ohledně výstavby 
ubytovacích kapacit přímo v areálu nebo v její blízkosti. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – v závodu nikoli, ale v Opočně se nachází ,,Škoda village“ objekty, 
které má ve svém vlivu závod Škoda Auto a.s., a také v okruhu cca 25 km od Kvasin jsou 
řešeny územní plány pro možnou investici (obcí či investorů) na stavební pozemky, které by 
mohly být pro tyto účely využity, bohužel MMR má obtížné podmínky pro získání dotací 
na stavbu a podporu ubytování, což situaci komplikuje. 
Mgr. Martin Hanousek – Škoda Auto a.s. je velmi společensky zodpovědná firma, dohlíží 
na kvalitu ubytování, problém vidí spíše u ubytování zaměstnanců u subdodavatelů Škody 
Auto a.s. 
Ing. Jana Jiráňová – u Škoda Auto a.s. je většina zaměstnanců kmenových, firemní politika 
prosadila podporu bydlení (usnesení vlády 2017 na podporu bydlení – Rychnov nad Kněžnou 
a infrastruktura RD Kvasiny, Solnice, Skuhrov atd., MMR vypisuje programy na inženýrské 
sítě), středisko integrace pro zahraniční pracovníky funguje – to vše iniciovala firma Škoda 
Auto a.s. Zpracovaná studie – námět pro další jednání prezentace Ing. arch. Veronika 
Šindlerová, Ph.D. ČVUT. 
Adam Valenta – dobré téma pro další jednání Výboru, doporučuje k dalšímu projednání, 
stanovení cílů a úkolů.  
 
USNESENÍ VHRPP/1/5/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
 
I. projednal 
aktuální informace o Strategických průmyslových zónách v regionu (Kvasiny, Vrchlabí), 
 
II. bere na vědomí 
aktuální informace o Strategických průmyslových zónách v regionu (Kvasiny, Vrchlabí). 
 
Hlasování 
Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

 

 

 

 

mailto:jiranova@cirihk.cz


K bodu 6. 

Různé  

 

Mgr. Martin Hanousek navrhl námět na další jednání Výboru: Stipendijní program 

pro zdravotní sestry (vrátit se k tématu, vyhodnotit). 

 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. poděkoval za námět, zařadíme do programu dalšího jednání. Toto 

téma má dvojí význam, jednak přilákat ke studiu a pak udržet v oboru, který vystudovali. 

 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. navrhl témata na další jednání, bylo by vhodné prezentovat problémy 

a potencionální východiska pro regiony Broumovska, Královédvorska, Kopidlenska, 

Novobydžovska a další. Je nutné také vnímat příležitosti silných regionů jako je Hradec 

Králové a pomoci jim udržet jejich výhodu, výbor by se měl také zaobírat oblastí inovací, 

předkládat podněty pro jednání dalších výborů, jelikož Výbor pro hospodářský rozvoj a 

pracovní příležitosti má opravdu široký rozsah. 

 

 

K bodu 7. 

Závěr 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. dal na závěr podnět pro další jednání, kdy budou připraveny 

podrobnější prezentace k tématice zaměstnanosti (Pakt zaměstnanosti). 

 

Milan Brandejs požádal, aby se výbor v dohledné době zabýval dopady pandemické krize 

na hospodářsky významný segment cestovního ruchu a také dopady vládních opatření, díky 

kterým jsou oblasti služeb a obchodu postižené. 

 

Ing. Jan Kříž doplnil informace o průmyslové zóně ve Dvoře Králové nad Labem, která má cca 

12 ha a je ve vlastnictví Karsit Holding s.r.o., krátce se dotkl i problematiky stavebních 

povolení, pracovních příležitostí atd. Další možné téma k dalšímu projednání. 

 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. poděkoval členům Výboru za účast na 1. zasedání Výboru 

pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti a vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny 

body programu, v čase 17:50 jednání ukončil. 

 

2. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti se uskuteční dne 

08.04.2021 v zasedání místnosti Sál Jana Letzela (zastupitelstva) od 16:00. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Martin Hanousek    PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 
  ověřovatel zápisu            předseda výboru 

 

 

 

 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice  


